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EU: Prodiskutujme smysl slova „Zelený“ ve stylu EU.

Hurá, více Zelené energie!

EU jásá nad novým vodíkovým projektem v německé rafinerii.

Tento závod postaví Shell spolu s ITM power a bude mít kapacitu vyrábět asi 1 300 tun vodíku ročně,
což lze plně integrovat do rafinačních procesů jako odsíření konvenčních paliv. Bude to největší
světový vodíkový elektrolyzér.

Hlavní poradce DG ENER u Evropské komise Tudor Contantinescu zdůraznil příspěvek zeleného
vodíku pro cíle Evropské unie slovy: „Obnovitelná elektřina může podpořit dekarbonizaci nejen
v energetickém sektoru, nýbrž i prostřednictvím integrace sektorů i v uhlíkově náročných
průmyslech, jako jsou rafinerie. Zelený vodík je v tomto procesu klíčový, když přispěje
k energetickým záměrům Unie, jak co se týče redukce emisí, tak co se týče zvýšení podílu
obnovitelností.“

Zdesetinásobení vodíku, zdesetinásobení cen?

Euractive má o tomto podniku určité zajímavé podrobnosti, údajně je naplánováno do roku 2024
znásobit kapacitu desetkrát.

Tento 10 MW elektrolyzér, ač je zatím největší svého druhu v Evropě, je jen pilotním projektem pro
větší ambice.

Bude-li tento pilotní projekt fungovat dobře, chce partnerství kolem Shellu přidat dalších 100 MW
elektrolytické kapacity, kdy stavba by měla být hotova roku 2024. To by pak měl být největší
elektrolyzér světa.

Ten pilotní projekt však z 50% závisí na financování od FCH JU, což znamená, že podnikatelský
důvod pro takový desetkrát větší projekt bez financování z veřejných prostředků by bylo
přinejmenším pochybný.

Jestli se tyto ambice naplní, bude tedy záviset na ceně uhlíku a na množství dalších dostupných
peněz, které budou pocházet buď od EU, nebo od Německa.

V současnosti není jasné, zda se do toho zase vloží FCH JU a poskytne financování, jako do tohoto
pilotního projektu, jelikož probíhá revize použitelnosti, řekl zdroj EURACTIV.

Evropské vodíkové Zelené mámení

Eurointelligence se podívala na podrobnosti a přišla na ještě pár dalších úsměvných detailů.

V Euractivu jsme si všimli divného popisu toho, jak to bude fungovat v článku sponzorovaném Fuel
Cells and Hydrogen Joint Undertaking, tj. veřejno-soukromého partnerství mezi EU a evropskou
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vodíkovou lobby. Podle tohoto článku bude nový závod vyrábět kolem 1300 tun zeleného vodíku
ročně, pokud bude k dispozici dostatečné množství obnovitelné energie.

Pokud ne, použije se k výrobě vodíku jako alternativa zemní plyn. A aby to bylo legračnější, tak vodík
vyrobený novým elektrolyzérem se použije k rafinaci ropy v Chemicals Park Rheinland, tj. v největší
německé rafinerii.

Napadlo nás, že by bylo divné, kdyby Laschet protlačoval projekt obnovitelností, když to byl on, kdo
vždy podporoval uhelné elektrárny a měl averzi ke všemu Zelenému. Teď by nás ale zajímalo, jestli
Refhyne nakonec přeci jen zezelená.

Myslíme, že je dost možné, že vodíkový vývoj EU bude nakonec záviset na ruském plynu.

Ohromující Zelené pokrytectví EU

Když se nám to tak vykresluje, tak rekapitulujme mou předchozí zprávu – Ohromující Zelené
pokrytectví EU, Trump byl o svých cílech alespoň upřímný.

Kdybyste v EU brali Zelené cíle vážně, museli byste reformovat Společnou zemědělskou politiku. Ale
přesně na to se EU vykašlala, zrovna když k tomu měla loni příležitost. Místo toho se EU uchýlila ke
lhaní.

Evropská komise investice klasifikovala v rozsahu 0%, 40% a 100% zeleného obsahu v energetice a
zaokrouhlují čísla pro další ještě vyšší cíle. Takže z 1% se stane 40%, z 41% se stane 100%.

Až se ta prolhanost klimatické politiky EU zjeví v pravé podobě, tak to jejich centrum nejenže přijde
o důvěru obětí ekonomické krize, nýbrž celé generace mladých voličů.

Je to stejné jako s tím kouřem a zrcadly: když se kouř rozplyne, tak jasně prohlédnete.

Příliš přísné?!

Ty výše uvedené výňatky jsou také díky Eurointelligence.

Zde je další ze zábavných hlášek: Rovněž uvedl, že „nedávná série směrnic v oběžnících vydaná roku
2019 byla považována řadou členských států a průmyslových lobbyistů příliš přísná.“

Ano opravdu. Je přeci úplně jasné, že je třeba ty uhlíkové cíle zaokrouhli z 1% na 49% a pak 50% a
pak uhlíkovou stopu snížit o 120% nebo tak nějak.

EU se pokouší ukecat své obchodní partnery, že její uhlíková daň není žádná daň
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Obrázek: VÍTEJTE NA ZÁPADĚ – VYBÍRÁME UHLÍKOVÉ DANĚ PRO BOHATÝ SVĚT – CBAM –
ZDAŇME CHUDÉ

Nakonec se prosím zamyslete nad tím, že EU se pokouší přesvědčit své partnery, že její uhlíková daň
není žádná daň.

Rekapitulace

Ten nový „Zelený“ vodíkový projekt potřebuje 50% dotací, nejspíš bude záviset na ruském zemním
plynu a využívat se bude k rafinaci ropy.

A to nazýváme „Zeleným“.

Pokrytectví EU ohledně Zelené energie je nekonečné.
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